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RG - 0002.P.XXXV.2013          
            
   

P R O T O K Ó Ł   NR   XXXV/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 07 listopada 2013 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski.. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w 
podatku od nieruchomości. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 
przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2014 na terenie Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą.  
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 
Punkt 10. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 11. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 12. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXXV Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     
jest 13 Radnych, w związku z powyższym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

W punkcie tym Przewodniczący informował, że w związku z brakiem propozycji 
zmian porządku obrad, Radni przegłosują wyżej przedstawiony porządek posiedzenia sesji- 
„za” opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących.  
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Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 
stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący proponował przyjęcie protokołu. 
Protokół z  XXXIV Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 
wstrzymujący. 
Na salę posiedzenia do grona Radnych dołączyli Radny Artur Borkowski i Radna Ewa 
Andrzejewska. W związku z powyższym na sali posiedzenia zasiada 15 Radnych.  
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  

Przewodniczący poinformował, że jak to tradycyjnie bywa, w Gminie Nowe Miasto 
odbyło się sporo imprez, Przewodniczący dziękował serdecznie za wszystkie zaproszenia. 
Szczególne wrażenie na Przewodniczący zrobiła uroczystość odbywająca się w Wolicy 
Koziej pn. „ Ocalić od zapomnienia” dziękował organizatorom za pomysł i organizację.  

Ponadto pan Janusz Janicki informował, że spłynęła do biura rady od Naczelnika 
Urzędu Skarbowego informacja na temat oświadczeń majątkowych. Każdy z Radnych 
otrzymał na karteczce wytyczne dotyczące ewentualnych błędów jakie pojawiły się                            
w oświadczeniach. Z punktu widzenia Przewodniczącego nie było w oświadczeniach 
rażących niedociągnięć, braków, jak np. brak daty, czy brak podpisu, a w razie powstałych  
niedociągnięć były one na bieżąco usuwane. Natomiast szczegółowa analiza nie należy                     
do Przewodniczącego.  

Kolejno Przewodniczący poinformował, że docierają do Rady Gminy listy 
anonimowe, nie podpisane, Przewodniczący poinformował, że takimi pismami zajmował się 
nie będzie, jeżeli autorzy takich pism myślą, że Przewodniczący będzie w jakikolwiek sposób 
reagował to są w błędzie, Radni nie będą też informowani o treści takich pism. 

Następnie pan Janusz Janicki zawiadomił, że w dniu 21 listopada na posiedzeniu 
wspólnych komisji rozpatrzona zostanie skarga pana Piotra Kędziory z Boguszyna na 
działalność Wójta Gminy i spowodowanie katastrofy ekologicznej.  

Ponadto Przewodniczący odczytał Apel powiatu średzkiego dotyczący dofinansowania 
do rozbudowy Szpitala, do zakupu sprzętu medycznego.  

Przewodniczący podziękował za wysłuchanie i przeszedł do punktu kolejnego.    
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
 Pan Aleksander Podemski, informował, że została zakończona inwestycja budowy 
boiska w Klęce, odbyło się uroczyste otwarcie obiektu, boisko już służy szkole i społeczności 
lokalnej. Został przygotowany odbiór techniczny przedsięwzięcia w Wolicy Koziej- wieża 
widokowa, odbywają się właśnie odbiory.  Zostały też zakończone inwestycje drogowe,                   
na ul. Strzeleckiej, trwają jeszcze prace na ulicy Zamkowej. Zostały też wykonane drogi                  
w ramach funduszy z Ochrony Gruntów Rolnych w Boguszynie i Kruczynku.  W przyszłym 
roku planuje się zgłosić takie drogi jak ul. Garncarska, ul. Słoneczna w Boguszynie.                      
Jeżeli chodzi o inwestycje które były planowane np. rekultywacja wysypiska, w chwili 
obecnej trwają prace dotyczące zgromadzenia całej dokumentacji wszystko załatwia Urząd 
Marszałkowski. W chwili obecnej gmina jest na etapie oczekiwania na pozwolenie na budowę 
gazociągu w Wolicy Nowej. Pan Wójt informował, że trwają negocjacje dotyczące 
dofinansowania do linii autobusowych JLA, gdyż stawka dofinansowania wzrosła i nie będzie 
gminę dofinansowanie kosztowało 1 500,00 zł miesięcznie, a 10 000,00 zł /miesiąc.                       
W chwili obecnej trwają prace nad budżetem na rok przyszły, do 15 listopada trafi on na 
biurko Przewodniczącego.  
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Ponadto Wójt dodał, że z końcem roku wygasa umowa z ZGO na wywóz odpadów z terenu 
Gminy Nowe Miasto, na początku grudnia ogłoszony zostanie przetarg na rok przyszły.  
Na zakończenie Wójt dodał, że godzinę temu Wójt odebrał telefon z telewizji TVN, w którym 
to pan redaktor zarzucał Wójtowi, że nic nie robi w sprawie usunięcia śmieci pana Towarka. 
Rozmowa ta była dość nieprzyjemna, pan redaktor pytał, dlaczego Wójty na koszt gminy tych 
śmieci nie wywiezie. Wójt informował, że za publiczne pieniądze na pewno tych śmieci nie 
usunie, bo za chwilę pan Towarek kolejne śmieci przyjmie, bo pan Towarek z nikogo nic 
sobie nie robi. Sprawę tą prowadzą poważne instytucje, policja, prokuratura, Wójt nie ma 
narzędzi prawnych, aby zmusić tego mieszkańca do porządku. Pan Towarek nie wywiązał się 
z obowiązku usunięcia śmieci do końca października, ponadto nie pojawia się na rozprawach 
na które Wójt też jest wzywany w charakterze świadka.       
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku                               
od nieruchomości. 
 Projekt uchwały dotyczący podatku od nieruchomości oraz projekt uchwały dotyczący 
podatku rolnego odczytał Przewodniczący Radny, który informował, że jeżeli Radni będą 
mieli jakieś pytania to jest na sali pani Agnieszka Minierska- pracownik Urzędu, która 
zajmuje się podatkami i na pytania odpowie.  
Przewodniczący odczytał również negatywną opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej                       
o wysokości podatku rolnego na 2014 rok. Izba Rolnicza uzasadniała swoją opinię, iż stawka 
podatku rolnego nie uwzględnia sytuacji ekonomicznej przedsiębiorstw rolnych.  
 Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, że w zeszłym roku Izba Rolnicza próbowała 
obniżyć stawki podatku mimo, że stawka zboża była wysoka, a w tym roku również próbują 
obniżyć choć stawka za zboża jest niska. Radny dodał, że zawsze dla Izb Rolniczych jest 
niedobrze.  
 Pani Elżbieta Mnich zauważyła, że Przewodniczący źle odczytał tytuł uchwały, 
zgodnie z tym co jest wpisane obniżenie średniej ceny skupu żyta jest za okres 11 kwartałów, 
nie miesięcy a kwartałów. Ponieważ Rozporządzenie Ministra Finansów zostało zmienione, 
bo do tej pory brana pod uwagę był cena żyta z trzech kwartałów danego roku, natomiast                  
w tej chwili zrobiono, że z 11 kwartałów, aby było to bardziej realne, a więc należy się wrócić 
o dwa lata wstecz.    
 Radny Juliusz Twardowski, pytał panią Skarbnik czy dobrze zauważył, że wzrost 
podatku sięga 2%. 
 Pani Skarbnik informowała, że tak dokładnie jest, podatek rolny i od nieruchomości 
podnosi się o 2 %. Podatek od środków transportowych jest nieruszany, gdyż w Gminie Nowe 
Miasto już jakiś czas temu był on podniesiony na taki poziom, że jest on dość wysoki.                 
Jeżeli chodzi o podatek leśny to cena skupu żyta która jest brana pod uwagę, do wysokości 
podatku na rok przyszły spadła, a więc dochody z tego tytułu będą mniejsze, ponieważ 
zawsze była w tym wypadku maksymalna stawka, wg. tego jak Minister Finansów ogłaszał 
cenę skupu drewna, dlatego w przyszłym roku spadną dochody z tytułu podatku leśnego. 
Zdecydowano się podnieść podatek o średnio 2 %, gdyż nie tylko rolnikom ciężej się żyje, bo 
nawozy drożeją itd., natomiast ludziom którzy płacą podatki od nieruchomości też jest gorzej. 
2 % to nie jest dużo, bo jest to 1 zł na kwintal, czyli 10 hektarowe gospodarstwo jeżeli 
płaciliby 132,50 zł to było by 1325,00 zł na rok, czyli wzrośnie 25,00 zł na rok.  

Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że jest za tym aby przyjąć stawkę 
podatkową wyjściową, nie patrzeć na dane z GUSu, bo jeżeli podnosi się podatki to dla 
wszystkich równo, tak jak w rolnictwie tak i w innych sektorach gospodarki raz są lata lepsze 
a raz gorsze.  
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Radny Wincenty Pawelczyk wyraził zdanie, że Rada musi dbać o wszystkie grupy 
społeczne, a Izba Rolnicza musi wyrazić opinię i wiadomo, że zawsze będzie bronić i działać 
na korzyść rolników.  

Przewodniczący  w związku z brakiem dalszych pytań zamknął dyskusję i przeszedł 
do głosowania.     
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 2 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów 
przeciwnych.  
► Uchwała Nr XXXV/213/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 7 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres                        
11 kwartałów przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2014                 
na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Radny,  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 1 głosy „wstrzymujący”, 1 głos 
przeciwny.  
► Uchwała Nr XXXV/214/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 7 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Salę posiedzenia opuściła Radna Alicja Kryszak. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, Skarbnik Gminy, która krótko 
poinformowała Radnych iż zmiany w budżecie są już końcowymi zmianami, najwięcej zmian 
dotyczy placówek oświatowych. Jest tzw. czyszczenie budżetu, przesunięcia pomiędzy 
paragrafami. Ponadto pani Mnich zawiadomiła, że zostało wywołane Zarządzenie Wójta,                  
w którym to zmieniono budżet w takim zakresie jakim przepisy Wójtowi pozwalają. 
Zarządzenie dotyczy przede wszystkim dotacji, gdyż aby można było je wykorzystać trzeba 
było wprowadzić je w budżet.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „wstrzymujący”, 0 głosów 
przeciwnych.  
► Uchwała Nr XXXV/215/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 7 listopada 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 

 
Ad 11) Wolne głosy i wnioski. 

• Głos zabrał Radny Juliusz Twardowski, który pytał, czy sprawdzał Wójt kiedyś jak 
wygląda sprawa utrzymania boiska o sztucznej nawierzchni, czy taniej wychodzi 
wynajmowanie firmy która zadba o nawierzchnie, czy taniej wyszłoby gdyby 
zakupiono maszynę do pielęgnacji nawierzchni.  

Wójt informował Radnego, że nie zna dokładnych kalkulacji, ale należy 
pamiętać, że zakup takiej maszyny to dodatkowy etat, ponieważ musi ją obsługiwać 
osoba która jest odpowiednio przeszkolona w tym zakresie. 

• Radny Jacek Nyczke, pytał czy na 2014 rok zaplanowana jest współpraca                            
z Organizacjami pozarządowymi.  

Wójt informował, że zaplanował współpracę z Organizacjami, ale odbędzie się 
ona być może na zasadzie powierzenia zadania. Na ten cel zaplanowana w ramach 
sportu 30 000,00 zł.  
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• Radna Julia Rzepka, pytała Przewodniczącego jak planowana jest w tym roku 
dyskusja na temat wniosków składanych do budżetu.  

Przewodniczący informował Radną, że w pełni dostosuje się do woli Radnych. 
Jest to trochę późno, ale Przewodniczący dostosuje się do woli Rady. 

Radna Rzepka informowała, że obowiązkiem Radnych jest się zapoznać z tymi 
wnioskami które do Rady wpłynęły. Radna informowała, że miała nadzieję, że na 
dzisiejszej Sesji Radni się dowiedzą kiedy takie ewentualne spotkanie odbędzie się.  

Radny Borkowski, proponował, aby zabezpieczyć pewną kwotę którą 
rozdysponuje się na te najważniejsze wnioski. Radny wyraził zdanie, że nie ma sensu 
indywidualnie przychodzić i się dowiadywać jakie wnioski i na co wpłynęły.  

Radna Rzepka informowała, że miała nadzieję, że Przewodniczący kierujący 
pracą Rady zaproponuje dzisiaj jakiś termin na spotkanie i omówienie wniosków.  

Przewodniczący informował, że zakres swoich obowiązków każdy z Radnych 
zna i czuje się zażenowany słysząc, że ma coś zorganizować, a zawsze był otwarty na 
propozycje Radnych. W zeszłym roku było takie spotkanie, analizowano wnioski i nic 
z tego nie wyniknęło. Przewodniczący zawsze jest otwarty na propozycje. W chwili 
obecnej powstaje projekt budżetu, od 3 lat Rada pracuje na takich samych zasadach. 
Projekt budżetu za chwilę wpłynie do Radnych, nic nie stoi na przeszkodzie aby przy 
analizie budżetu wprowadzić swoje propozycje poprawek. Przewodniczący wyraził 
zdumienie, informując, że miał nadzieję, że każdy z Radnych zna swoje obowiązki i 
możliwości.  

Radna Julia Rzepka prosiła, aby Przewodniczący nie ironizował, co prawda 
Radna nie wyszła z zapytaniem, ale obowiązkiem Rady jest się spotkać i zapoznać                 
z wnioskami mieszkańców, bo za chwilę będą te wnioski składane w szufladę i tylko 
Przewodniczący będzie je widział formalnie, bo wątpi Radna, aby ktoś przyszedł 
indywidualnie i się z nimi zapoznał, a  jest to obowiązek Rady.  

Przewodniczący informował Radną, że całkowicie zgadza się z Radną,                      
że obowiązkiem Radnego jest odwiedzić od czasu do czasu biuro rady i zapoznanie się 
z wnioskami które spływają, a niestety niewielu Radnych to czyni.              

• Radny Marek Mroziński pytał czy są jeszcze pozostawione w budżecie środki 
finansowe na remonty ulic.  

Pan Wójt informował, że obowiązkiem Wójta jest złożyć projekt budżetu na 
rok przyszły do 15 listopada, który musi spełniać bardzo rygorystyczne wymogi, 
szczególnie reguła wydatkowa. Pani Skarbnik czuwa nad wszystkim. Zapewne                         
w budżecie będą zabezpieczone środki na pewne przedsięwzięcia inwestycyjne,  nic 
nie stoi na przeszkodzie, aby Radni w trakcie analizy projektu budżetu wskazali jakie 
zagadnienia jeszcze do budżetu wprowadzić. Budżet zostanie przyjęty ostatniego dnia 
roku, czyli 31 grudnia.  
W tym roku już wiele spraw zostało pozamykanych, jeżeli jeszcze coś się pojawi to 
awaryjnie zostaną  usunięte dziury w ramach bieżącego utrzymania.  

• Radny Juliusz Twardowski, złożył wniosek formalny o przegłosowanie propozycji 
spotkani na połączonych komisjach w celu przeanalizowania wniosków. 
 Przewodniczący informował, że teraz wniosków formalnych o głosowanie 
punktu który nie jest w porządku nie można składać, można nieformalnie,                           
po koleżeńsku przegłosować propozycję Radnego.   

• Radny Wincenty Pawelczyk informował, że należy pozwolić skończyć Wójtowi 
projekt budżetu, nie ma co wyprzedzać Wójta.  

• Radny Juliusz Twardowski prosił, o nieformalne głosowanie, aby jednak zdecydować 
czy Rada powinna spotkać się na komisjach łączonych za tydzień.  
Za opowiedziało się 3 Radnych, 7 głosów przeciw, 3 wstrzymujące.  
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 Przewodniczący informował, że w takim razie Rada spotyka się 21 listopada na 
połączonych komisjach. Radny dodał, że w Statucie jest dokładnie zapisane, że Radny 
może złożyć pisemny wniosek do Przewodniczącego o powołanie komisji, Rada 
powinna wykorzystywać swoje możliwości, a Przewodniczący tylko organizuje pracę 
Rady.  Pan Janicki dodał, że nie  życzy sobie aby ktoś z Radnych miał pretensje, że 
czegoś Przewodniczący nie zrobił czy, że nie powołał komisji, kiedy sam Radny ma 
do tego takie samo prawo.   

• Radna Julia Rzepka, informowała, że Radni sobie poradzą. Radna zaznaczyła, że ton 
wypowiedzi Przewodniczącego niejednokrotnie był bardzo ironiczny, dodała, że 
Przewodniczący ma pamiętać że nie jest w szkole. Radna informowała, że nie życzy 
sobie aby Przewodniczący krzyczał bo jest to już przegięcie, Radna nie życzy sobie 
aby Przewodniczący w ten sposób, publicznie się do Radnej odzywał.  

• Przewodniczący informował Radną Rzepkę, że wyjątkowo się z Radną zgadza.   
• Radna Rzepka dodała, że obowiązkiem Radnej jest się pytać i sama indywidualnie 

zapozna się z tymi wnioskami, jeżeli reszta Rady nie wykazuje takiej woli. Radna 
prosiła o skserowanie wszystkich wniosków dla Radnej, aby móc się z nimi zapoznać.   

• Pani Agnieszka Król, Sołtys Nowego Miasta w imieniu wsi i swoim własnym 
serdecznie dziękowała pani Dyrektor Biblioteki i panu Dyrektorowi GOK za 
zorganizowanie święta 730to lecia Nowego Miasta. Był to cykl bardzo ciekawych 
spotkań, przykre jest tylko to, że nie wszyscy którzy mogli tam być nie byli obecni.  
 Radny Marek Mroziński, informował panią Sołtys, że to jedna z wielu wsi 
organizowała takie spotkania, a w gminie odbywa się ich bardzo wiele i pani Sołtys 
też na nich nie ma. 
 Pani Król informowała Radnego, że właśnie w tym temacie Radny się myli, bo 
pani Sołtys na większości spotkań bywa.  
 Radna Julia Rzepka, informowała panią Sołtys, że na tych spotkaniach na 
których mogła też była i było bardzo licznie. Oferta była duża, a salka była pełna.  

• Radny Artur Borkowski informował, że ostatnia uroczystość z koncertem filharmonii 
poznańskiej, okazała się być z klasą i ze smakiem. Oby więcej takich koncertów. 

• Radny Jacek Nyczke, zapraszał na prelekcję pt. „Spotkanie z archeologią” która 
odbędzie się 17 listopada o godzinie 1600 w sali wiejskiej w Wolicy Koziej, prelekcję 
poprowadzi archeolog i kierownik Rezerwatu Archeologicznego w Gieczu mgr Teresa 
Krysztofiak. 

• Dyrektor GOK pan Maciej Kuderczak, informował, że w miesiącu październiku było 
naprawdę sporo imprez, kto chciał przyszedł, były spotkania, prelekcje, wystawy, 
koncert, na koncercie była faktycznie duża frekwencja. Ponadto pan Dyrektor 
zapraszał na obchody święta 11 listopada, uroczystość rozpoczyna się Mszą świętą              
o godzinie 1100.  
 

Ad 12) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XXXV Sesję. 

Protokołowała                  Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący rady gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


